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فاجعه جدید و قانون سقف بودجه
 پیشنهادهای وسوسه کننده باشگاه های متمول 
لیـــگ برتری بـــه بازیکنان و مربیـــان موفق لیگ 
بیست و سوم به قدری عجیب و غریب است که 
به هیچ عنـــوان نمی توان به ســـادگی از کنار آنها 
عبور کرد. شـــاید برخی مدعی شـــوند این عدد و 
رقم ها نوعی بازارگرمی برای بالابردن نرخ قراردادها 
است اما کافیست کمی در این خصوص کنکاش 
کنید تا متوجه شـــوید این اخبار نـــه تنها کذب و 
جریان ســـازی رســـانه ای نیســـت بلکه نزدیک به 

واقعیت است!
 با وجود این مدیران و مسئولان فدراسیون فوتبال 
و سازمان لیگ همچنان ادعا دارند با فرمول های 
منحصر به فرد و آیین نامه های تدوین شده از سوی 
کارگروه تخصصی در سازمان لیگ جلوی رشد نرخ 
فوتبال را گرفته اند و با هرگونه تخلفی در این میان 
بشدت برخورد خواهد شد اما انگار این ادعا صرفاً 
برای آرام کـــردن افکارعمومـــی و خاموش کردن 
صدای منتقدان طراحی شـــده چون باشگاه ها با 
قدرت مشغول ریخت و پاش های همیشگی خود 
هستند تا جایی که موضوع به رسانه های خبری 
رسمی کشور نیز کشیده شده و دیگر پای گمانه زنی 
و شایعات کانال های فیک شبکه های اجتماعی در 

میان نیست!
 شکل گیری چنین فضایی نشان دهنده خلق یک 
فاجعه جدید است، فاجعه ای که می تواند فوتبال 
ورشکســـته ایران را با بحرانـــی بزرگ تر و مهیب تر 

روبه رو کند.
 اما برای افکارعمومی پرسشی جدی مطرح است 
که اگر بناست چنین اتفاقاتی با این مدل در فصل 
نقل و انتقالات رقم بخورد، داستان سرایی مدیران 
ســـازمان لیگ در خصوص قانون ســـقف بودجه 
برای چیســـت؟ وقتـــی هیچ یک از باشـــگاه های 
صنعتی و متمول لیگ برتـــر به قوانین موجود در 
فوتبال ایران برای هزینه کـــرد در فوتبال توجهی 
ندارند و صرفاً بر اســـاس سلیقه مالک و مدیران 
دانه درشت خود، ســـتاره های مورد علاقه لیگ را 
به خدمت می گیرند، چـــه اصراری وجود دارد که 
مدیران فدراســـیون فوتبال ژســـت قانون مداری 
بگیرند و ادعا کنند در لیگ ایران سقف بودجه به 
شکل کامل رعایت می شود! در حالی که این ماجرا 
با آنچه در حال وقوع است 180 درجه تفاوت دارد.

 در اینکـــه قانون ســـقف بودجه یکـــی از نیازهای 
کلیدی فوتبال ایران است هیچ تردیدی نیست اما 
اگر بناست به این ترتیب قانون به صورت سلیقه ای 
و مصلحتی اجرا شود، همان بهتر که قید این قانون 
را بزنیم تا بیش از این شعور و فهم مخاطب را زیر 
سؤال نبریم. قانون مداری و اجرای قوانین نقل و 
انتقالاتی قطعاً با شو و نمایش محقق نخواهد شد 
بلکه اجرای قوانین بازدارنده نظیر قانون ســـقف 
بودجه نیاز به شـــهامت دارد که فعـــلاً این فاکتور 
در سیستم مدیریتی فوتبال ایران یافت نمی شود.

بودجه 130 میلیاردی چادرملو؟

 پیشنهاد 25 میلیارد تومانی 
یک پرسپولیسی به یزدی ها

تیـــم فوتبـــال چادرملـــو اردکان کـــه به تازگی با کســـب 
عنـــوان دومـــی در لیـــگ دســـته اول، راهی لیـــگ برتر 
شـــده اســـت خود را برای فصل نقل و انتقالات و جذب 
بازیکنـــان مدنظر آمـــاده می کند .این باشـــگاه تا هفته 
آینـــده در مـــورد بازیکنان فصل گذشـــته تعیین تکلیف 
خواهد کرد و ســـپس به جذب بازیکنان جدید خواهد 
پرداخت. بودجه ای که این باشـــگاه بـــرای فصل پیش 
رو در نظـــر گرفتـــه اســـت 1۲0 الـــی 1۳0 میلیـــارد تومان 
اســـت. ضمن اینکه سعید اخباری ســـرمربی چادرملو 
که توانســـت این تیـــم را راهی لیگ برتر کنـــد در فصل 

آینـــده هم روی نیمکـــت این تیم خواهد نشســـت.
اما خبـــر دقیق تـــر اینکه روز چهارشـــنبه هفتـــه جاری 
جلسه مســـئولان باشـــگاه با ســـعید اخباری برای سال 
آینـــده برگـــزار و قطعـــاً درباره جـــذب بازیکن، ســـقف 
بودجه و شـــروع تمرینات صحبت خواهد شد. آخرین 
خبر اینکه یکی از مدافعان پرســـپولیس پیشـــنهاد ۲5 
میلیاردی بـــه این تیم داده که اگر صحیح باشـــد حتماً 
بـــا این ســـقف بودجه نمی تـــوان بازیکنان بـــزرگ را به 
خدمت گرفت. به نظر می رســـد برای یزدی ها در ســـال 

اول فقـــط ماندن در لیـــگ اهمیت دارد.

درخواست افزایش سهمیه خارجی 
برای سه تیم

با تغییرات جدیدی که کنفدراسیون فوتبال آسیا اعمال 
کرده، قرار اســـت رقابت هـــای لیگ نخبگان در ســـطح 
قاره آســـیا از ۲6 شـــهریور در مرحله اصلی آغاز شـــود. در 
این رقابت ها تیم های بســـیار قدرتمندی حاضر هستند 
و به واسطه حضور پر شمار ســـتاره ها،AFC  محدودیت 
بازیکـــن خارجـــی را هم حذف کـــرده اما در لیـــگ ایران 
بـــر خـــلاف تصمیمات این نهاد شـــاهد کاهش ســـهمیه 
بازیکنـــان خارجی برای فصـــل بعـــدی رقابت های لیگ 
برتـــر بودیم کـــه موجب نگرانی هـــای نماینـــدگان ایران 
در رقابت هـــای آســـیایی شـــده اســـت. ایـــن در حالـــی 
اســـت که عدم اختصاص ســـهمیه خارجی بـــه لژیونرها 
در صـــورت بازگشـــت آنهـــا به لیـــگ ایران یکـــی از نکات 
مثبتی محســـوب می شـــود که در آیین نامـــه جدید نقل 

و انتقـــالات مورد بررســـی و تصویب قرار گرفته اســـت.
اســـتقلال  باشـــگاه های  به تازگـــی  حـــال  یـــن  ا بـــا 
و  پرســـپولیس کـــه نماینـــدگان ایـــران در لیـــگ الیـــت 
هســـتند و البته تیم ســـپاهان کـــه کار خـــود را از مرحله 
 پلـــی آف ایـــن رقابت هـــا آغـــاز می کنـــد، از فدراســـیون 
در خواســـت کرده اند تا حداقل یک ســـهمیه خارجی را 
به لیســـت خود برای فصـــل بعدی اضافه کننـــد. در این 
مـــورد نیز از فدراســـیون فوتبال خبر می رســـد از آنجایی 
کـــه هرگونه تغییـــرات با نظر هیأت رئیســـه فدراســـیون 
قابل بررســـی اســـت، بنابراین ایـــن مورد نیز در دســـت 
بررســـی قـــرار گرفته و هنـــوز مخالفت یـــا موافقتی با آن 

نشده است. 

 دوشـــنبه، 4 تیـــر 1403  17  ذیحجـــه 1445   ســـال بیســـت و هشـــتم  شـــماره 7588    قیمـــت: 10000 تومـــان   

عید سعید غدیر ، عید ولایت و امامتعید سعید غدیر ، عید ولایت و امامت
بر محبان حضرت امیرالمومنین)ع(بر محبان حضرت امیرالمومنین)ع(
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عمارت قهرمان در خطر فروپاشی
ترکیب پرسپولیس در فصل نقل و انتقالات تهدید می شودترکیب پرسپولیس در فصل نقل و انتقالات تهدید می شود

حمله مستقیم سئول نشینان به دلال ها
زیاد جدی نگیرید

واکنش قنبرزاده به پیشنهادهای نجومی 

یک تصمیم جنجالی دیگر در فوتبال ایران

تبلیغات محیطی در انحصار 
سازمان لیگ

دســـتورالعمل نظارت بر قراردادها و سقف بودجه باشگاه ها به طور 
رسمی از سوی فدراسیون فوتبال به باشگاه ها ابلاغ شد.

در نگاه اجمالی به این دستورالعمل تغییراتی نسبت به دستورالعمل 
فصل گذشته دیده می شود که برخی از آنها جای بحث دارد. به طور 
مثال در ماده 41 این دســـتورالعمل آمده است: »مستند به ماده 4 
آیین نامه ســـازمان لیگ و بند یـــک و دو ماده ۲۲ آیین نامه برگزاری 
مســـابقات لیـــگ برتر و دســـته اول فوتبـــال ایران، ســـازمان لیگ 
می توانـــد اقدام به عقد قراردادهای تجاری نمایـــد و این قراردادها 
از سوی باشـــگاه ها لازم الاجرا است و تا زمانی که باشگاه ها در لیگ 
برتـــر حضور دارند باید آن را رعایت کننـــد. کلیه حقوق تبلیغات در 
استادیوم های مسابقات متعلق به سازمان لیگ است و با استناد به 
ماده ۲۲ آیین نامه برگزاری مسابقات کلیه باشگاه های حاضر در لیگ 
برتر و دسته اول ملزم به رعایت قراردادهای مالی، تجاری، بازرگانی، 
رادیو و تلویزیون، مخابراتی، دیجیتالی و ســـایر موارد مرتبط مالی و 

تجاری سازمان لیگ می باشند«.
این موضوع می تواند زمینه ساز یک دردسر تازه در فوتبال ایران باشد؛ 
با توجه به اینکه سازمان لیگ که در سالیان اخیر هیچ شفافیتی در 
خصوص پروسه درآمدزایی از تبلیغات محیطی مسابقات لیگ برتر 
نداشته و صورت های مالی خود در این خصوص را هم منتشر نکرده، 
حالا با به انحصار گرفتن کامل این تبلیغات عملاً هیچ حق انتخابی 
را برای باشـــگاه های حاضر در لیگ قائل نشده است؛ ضمن اینکه 
روند انتخاب شـــرکت های عقدکننده قرارداد تبلیغات محیطی در 
ســـالیان اخیر همواره محل بحث بوده و بـــه جرأت می توان گفت 

در هیچ کشوری در دنیا مشابه چنین دستورالعملی وجود ندارد.
ضمن اینکه در فوتبال ایران ســـه باشـــگاه خصوصـــی حضور دارند 
که تنها منبع درآمد آنها از فوتبال، حق پخشـــی اســـت که پرداخت 
نمی شـــود و حالا عملاً حق تبلیغات محیطی را هم سازمان لیگ از 
آنها سلب کرده تا شرایط برای ورود بخش خصوصی به فوتبال بیش 

از پیش سخت شود.

چند می گیری تمدید کنی؟
حسینی، چشمی، محمدی و جلالی؛ بالاتر از سقف 

جام ملت های 
اروپا 2024

گربه سیاه ایتالیا

یک تساوی 
کافی است 4

22:30
کرواسی - ایتالیا

22:30
آلبانی - اسپانیا

طوفان مســـابقات کار ســـازمان لیگ را 
بـــرای برنامه ریزی لیگ بیســـت وچهارم 
سخت کرده اســـت. بازی های تیم ملی 
در رقابت هـــای مقدماتـــی جام جهانـــی 
از یـــک  طـــرف، ۲ ســـهمیه مســـتقیم 
اســـتقلال و پرســـپولیس و یک سهمیه 
پلـــی آف ســـپاهان در لیـــگ نخبـــگان 
و همچنیـــن حضـــور تراکتـــور در لیـــگ 

ســـطح۲ آســـیا همه و همه باعث شده 
اســـت تا ســـازمان لیگ چالـــش بزرگی 
بـــرای برنامه ریزی لیگ بیســـت وچهارم 
و عـــدم تداخـــل مســـابقات داشـــته 
باشـــد. امیرحســـین روشـــنک مسئول 
برگـــزاری مســـابقات ســـازمان لیگ که 
فصـــل قبـــل برنامه ریـــزی لیـــگ یک را 
برعهـــده داشـــت، امســـال برنامه ریزی 
لیگ برتـــر را برعهده دارد و حالا به گفته 
خودش کار ســـختی بـــرای برنامه ریزی 
مســـابقات خواهـــد داشـــت. او چالش 
اصلـــی ســـازمان لیـــگ را آماده ســـازی 
ورزشـــگاه ها بـــرای ورود VAR دانســـت: 
»طبیعتـــاً کارمـــان بـــرای برنامه ریـــزی 
فصـــل بعـــد خیلـــی ســـخت اســـت. ۳ 

تیم اســـتقلال، پرســـپولیس و سپاهان 
امســـال 8 هفتـــه درگیر لیـــگ نخبگان 
هســـتند و تیم تراکتورســـازی هم درگیر 
ســـطح ۲ لیـــگ قهرمانان آســـیا اســـت 
که ایـــن موضـــوع و از طرفـــی بازی های 
تیـــم ملـــی در مقدماتـــی جـــام جهانی 
کارمـــان را بـــرای برنامه ریزی بـــه مراتب 
سخت تر از ســـال های قبل می کند. اما 
مســـأله اصلی ما آماده سازی ورزشگاه ها 
و تـــدارکات لازم بـــرای حضـــور VAR در 
اســـتادیوم ها اســـت که به خودی خود 
نیازمند فراهم شـــدن زیرســـاخت های 
لازم اســـت. طبق برنامه ریزی قرار است 
۲5 مرداد لیگ برتر شـــروع شود اما این 
موضوع ملزم به آماده سازی ورزشگاه ها 

اســـت و اگر شـــرایط مهیا نشـــود مجبور 
بـــه تعویق لیـــگ هســـتیم.« روشـــنک 
در پاســـخ بـــه ایـــن ســـؤال که بـــا توجه 
بـــه مســـابقات زیـــاد و محدودیت های 
موجود چـــه برنامه ای بـــرای زمان بندی 
مســـابقات دارد، برنامـــه خاصی مطرح 
نکـــرد و گفت: »برنامه ریـــزی به بهترین 
شـــکل ممکن زمانی اتفـــاق می افتاد که 
محدودیت هـــای موجود را نداشـــتیم و 
می توانســـتیم آخر هر هفته بازی  برگزار 
کنیـــم. محدودیت هـــای زیرســـاختی، 
ورود VAR و طوفـــان مســـابقات همـــه 
چیـــز را به هـــم ریخته اســـت امـــا تمام 
تلاش مـــان را می کنیـــم تـــا بـــه بهترین 
شـــکل ممکـــن برنامه ریزی کنیـــم.« به 

گفتـــه او تاریـــخ ســـوپرجام باتوجـــه به 
شـــروع لیـــگ برتـــر مشـــخص خواهد 
شـــد: »ســـوپرجام حتماً برگزار خواهد 
شـــد اما تاریخش به شـــروع لیـــگ برتر 
بســـتگی دارد. باتوجه به اینکه سپاهان 
بایـــد در پلـــی آف لیـــگ نخبـــگان بازی 
کنـــد نمی توانیـــم ســـوپرجام را قبـــل از 
شـــروع فصل جدیـــد لیگ برتـــر برگزار 
کنیـــم اما اگـــر لیگ بـــه واســـطه آماده 
نشـــدن ورزشـــگاه ها و VAR بـــه تعویـــق 
بیفتـــد، احتمـــال برگـــزاری ســـوپرجام 
قبل از شـــروع لیگ بیشـــتر می شـــود. 
فعـــلاً چیـــزی معلـــوم نیســـت و 15-10 
روز دیگـــر تکلیف ســـوپرجام مشـــخص 

خواهد شـــد.«

تاریخ سوپرجام به شروع لیگ برتر بستگی دارد

روشنک: برنامه ریزی لیگ بیست وچهارم دشوار است

 پرونده ویژه

المپیک

مصاحبه

فائزه زمانی
خبرنگار

گلایه گولسیانی از باشگاه پرسپولیس

برای خداحافظی هم به من زنگ نزدند

تیلور: بعد از مدت ها دیدم یزدانی لبخند می زند

ترس از ماجرای مقدماتی جام جهانی 2022

فعلاً خبری از بازگشت 
بیرو نیست

گلایه گولسیانی از باشگاه پرسپولیس

برای خداحافظی هم 
به من زنگ نزدند

مهدی پیش پرداخت گرفت و بند جدایی گذاشت

 ترابی یک قدم 
تاجدایی قطعی

بازار داغ گمانه زنی ها بعد از حضور یحیی در اهواز

کدام بازیکنان پرسپولیس 
به فولاد می روند؟

گئورگـــی گولســـیانی در گفت وگویـــی 
دربـــاره شـــرایط جـــام ملت هـــای اروپـــا 
۲0۲4، اظهار کـــرد: »جـــو فوق العاده ای 
ورزشـــگاه های  اســـت.  حاکـــم  اینجـــا 
فوق العـــاده خوبـــی وجـــود دارد و یـــورو 
۲0۲4 به خوبی سازماندهی شده است. 
ایـــن بازی هـــا بـــا بازیکنـــان و تیم هـــای 
بـــا کیفیـــت بـــالا شـــرایط خوبـــی برای 

تماشـــاگران ایجـــاد کـــرده اســـت، البته 
بازی ها بســـیار سخت و پرفشار هستند. 
خیلی خوشـــحالم که فرصتی به دســـت 
آوردم و در بـــازی بـــا چک بـــازی کردم.« 
این بازیکن پرســـپولیس در پایان درباره 
اینکه آیا از ســـوی باشـــگاه پرســـپولیس 
بـــرای تمدید قـــرارداد با او مذاکره شـــده 
اســـت یا خیر، توضیح داد: »از باشـــگاه 

پرســـپولیس هیچ کـــس بـــرای تمدیـــد 
قـــرارداد بـــا من تمـــاس نگرفته اســـت. 
آنها حتی بـــرای خداحافظـــی هم با من 
تمـــاس نگرفته انـــد. بعد از یـــورو ۲0۲4 
کمی اســـتراحت خواهـــم کـــرد و بعد از 
آن، همه پیشـــنهاداتم را تجزیه و تحلیل 
می کنـــم و در مـــورد آینـــده ام صحبـــت 

خواهـــم کرد.«

در  شکســـت  از  بعـــد  کـــه  تیلـــور  دیویـــد 
انتخابی تیم ملی کشـــتی آزاد امریکا خیلی 
زود تصمیـــم بـــه خداحافظـــی از دنیـــای 
قهرمانـــی گرفـــت و هدایت تیـــم اوکلاهاما 
 را پذیرفـــت، در مصاحبـــه با ســـایت معتبر 
رویارویـــی  خصـــوص  در   flowrestling
احتمالی حســـن یزدانـــی و آرون بروکس در 
المپیک ۲0۲4 پاریس به صحبت پرداخت. 
جادوگـــر امریکایـــی و دارنده مـــدال طلای 
المپیـــک ۲0۲0 توکیـــو در خصـــوص مبارزه 
این دو کشـــتی گیر امریکایی و ایرانی گفت: 
»حسن یکی از سرشناس ترین آزادکاران دنیا 
اســـت، اما آرون بروکس برای خیلی ها هنوز 
ناشناخته است و از سبک کشتی او شناختی 
ندارند. هر ۲ شباهت هایی را در کشتی دارند 
اما یزدانی اعتماد به نفس لازم را برای تقابل با 
هر آزادکاری دارد. در سوی مقابل نیز بروکس 

خیلی فعال و پرانرژی کشتی می گیرد. قطعاً 
بین این ۲ ورزشـــکار و دیگر مدعیان فاصله 
وجود دارد اما المپیک میدانی متفاوت است 

و همه با آمادگی خواهند آمد.«
دیویـــد تیلـــور در ادامـــه کنایـــه عجیبی به 
حسن یزدانی بعد از خداحافظی خودش زد 
و عنوان کرد: »در تورنمنت اخیر مجارستان 
اولیـــن باری بود که می دیـــدم یزدانی بعد از 
مدت ها در طول مبارزه اش لبخند می زند! 
به نظر رها و آسوده خاطر می رسید. من هم 

مثل بقیه منتظر نتیجه هستم.«
با اینکه تیلور از دنیای قهرمانی خداحافظی 
کـــرده، امـــا بشـــدت پیگیر اتفاقاتی اســـت 
کـــه در دنیـــای کشـــتی بویـــژه در وزن 86 
کیلوگرم کشتی آزاد رخ می دهد. او احتمالاً 
همچنان حسرت مبارزه اش با آرون بروکس 
را می خـــورد و از اینکه نمی تواند بار دیگر در 

المپیک به میدان برود.
ســـتاره کشـــتی آزاد امریکا که ایـــن روزها به 
عنوان مربی در اوکلاهاما فعالیت می کند، 
پیش بینی مشخصی از نتیجه دیدار حسن 
یزدانی و آرون بروکس نداشـــته، اما تلویحاً 
اعلام کرده که فینال وزن 86 کیلوگرم بین 

این دو کشتی گیر برگزار خواهد شد.
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تبلیغات محیطی در 
انحصار سازمان لیگ

یک تصمیم جنجالی دیگر در فوتبال ایران

استخدام  مشاوران 
داوری و رسانه ای 
ممنوع شد

خبر ایران ورزشی تأیید شد
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